

Press Release

Parliamentary Assembly – Communication Division

Ref: 636b10

Tel. +33 (0)3 88 41 31 93

Fax +33 (0)3 90 21 41 34

Internet: <http://assembly.coe.int>

e-mail: pace.com@coe.int



47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

“The former Yugoslav

Republic of

Macedonia”

Turkey

Ukraine

United Kingdom

PACE rapporteur on Belarus calls for investigation into death of Oleg Bebenin

Strasbourg, 07.09.2010 – Sinikka Hurskainen (Finland, SOC), rapporteur on Belarus for the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), has expressed her concern at the death of Oleg Bebenin, a co-founder of the Charter 97 website in Belarus, on Friday.

“Questions have been raised about the circumstances of his death, and I expect the authorities to conduct a full, transparent and exhaustive investigation into this tragic event,” said Mrs Hurskainen, who met opposition representatives in Minsk less than two weeks ago.

“The Assembly will be following closely the outcome, as well as other developments in Belarus in the run-up to the Presidential election, especially as regards the freedom of the media, and the political freedoms exercised by Belarusian citizens.

In the meantime, I send my sincerest condolences to the family and friends of Mr Bebenin.”

Le rapporteur de l'APCE sur le Bélarus demande l'ouverture d'une enquête sur la mort d'Oleg Bebenin

Strasbourg, 07.09.2010 – Sinikka Hurskainen (Finlande, SOC), rapporteur sur le Bélarus pour l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), a fait part de sa préoccupation à propos de la mort d'Oleg Bebenin, l'un des cofondateurs du site internet Charte 97 au Bélarus, vendredi dernier.

« Des questions ont été soulevées concernant les circonstances de sa mort et j'attends des autorités qu'elles mènent une enquête exhaustive et transparente sur ce tragique événement », a déclaré Mme Hurskainen, qui avait rencontré des représentants de l'opposition à Minsk il y a moins de deux semaines.

« L'Assemblée suivra attentivement l'évolution de cette affaire et tout autre développement au Bélarus dans la course à l'élection présidentielle, en particulier en ce qui concerne la liberté des médias et les libertés politiques exercées par les citoyens du Bélarus.

Dans l'intervalle, je présente mes plus sincères condoléances à la famille et aux amis de M. Bebenin. »